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Inledning 
 
Ordförande Conny Brännberg (KD) hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat.  
 
Till justerare av protokollet utses Thomas Wahlberg (M) och Per Johansson (S). 
Justering äger rum den 25 maj 2016 kl. 16.00 i Stadshuset.  
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KF § 56  
Fastställande av dagordning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagen dagordning. 
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KF § 57/16  
Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde, svar på 
återremiss 
KS2016.0113 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-04 86/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-05-17 106/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 56/16 
 
Beslut 
Efter beaktande av kommunfullmäktiges beslut om återremiss av ärendet § 47/16 Utveckling 
av Billingen – en framtidssatsning för Skövde, beslutar kommunfullmäktige i enlighet med 
kommunstyrelsens beslut § 52/16.  
 
Reservation 
Ledamöterna för Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet reserverar sig mot 
beslutet till förmån för sitt eget förslag. 
 
Yrkanden 
Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Leif Walterum (C), Christer Winbäck (L), Ulla-Britt Hagström (L), Mikael Clarke (SD), 
Torbjörn Bergman (M), Kaj-Eve Enroth (L), Marianne Gustafsson (KD), Andreas 
Gustafsson (C), Petter Fahlström (L) och Karin Malmsten (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Marie Ekman (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Gabryel Blom (V), Johan Ask (S), Maria 
Hjärtqvist (S), Malin Wadman (S), Per Johansson (S), Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen 
Frödelius (S), Robert Ciabatti (S) och Amanda Nordell (MP) yrkar avslag på 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Votering begärs.  
 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
Nej-röst för bifall yrkandet om avslag. 
 
Omröstningsresultat 
Med 34 ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 25 nej-röster för 
bifall till motionen beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Följande röstar JA (34 st): Conny Brännberg (KD), Tord Gustafsson (M), Claes Bäckman 
(M), Anders G Johansson (M), Katarina Jonsson (M), Leif Walterum (C), Michael Nimstad 
(M), Philip Segell (M), Anna Bergman (M), Thomas Wahlberg (M), Magnus Hammar 
Borsch (M), Gunvor Kvick (C), Andreas Gustafsson (C), Orvar Eriksson (C), Ulla-Britt 
Hagström (L), Christer Winbäck (L), Martin Odenö (M), Elisabeth Svalefelt (M), Johan 
Fogelberg (M), Karin Malmsten (M), Marcus Nohlberg (M), Torbjörn Bergman (M), Börje 
Johansson (C), Paula Bäckman (C), Petter Fahlström (L), Elin Elfverson (L), Kaj-Eve 
Enroth (L), Jan Sandelius (KD), Marianne Gustafson (KD), Per Henrik Hallberg (SD), 
Göran Segerstedt (SD), Kenneth Källström (SD), Carl Hjerpe (SD), Michael Clarke (SD). 
 
Följande röstar NEJ (25 st): Maria Hjärtqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Robert 
Ciabatti (S), Helena Dahlström (S), Tord Lindqvist (S), Maria Renner (S), Sean Lahger (S), 
Eva Larsson (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), Gabryjel Blom (V), Kenneth 
Eriksson (S), Linus Sjöholm (S), Malin Wadman (S), Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen 
Frödelius (S), Lars Johansson (S), Carina Pettersson (S), Elisabeth Gustavsson (MP), Janette 
Leinonen (MP), Amanda Nordell (MP), Carlos Bobadilla Jeria (V), Elisabet Eriksson (S), 
Conny Bäck (S). 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktiges har i § 47/16 återremitterat ärendet ”Utveckling av Billingen - en 
framtidssatsning för Skövde” för komplettering med följande motivering: 
 
Att beslutsunderlaget för Billingens fritidsområde kompletteras med beräknade 
investeringskostnader, driftskostnadskalkyler och personalbehov, samt att det görs en 
konsekvensanalys för vilken inverkan det har på övriga planerade investeringar i kommunen 
2017-2019. 
 

 Att det tas fram en långsiktig inriktning, plan och kostnadskalkyl för isytan 

 Att det görs en kostnadskalkyl för nödvändiga infrastrukturinvesteringar i syfte att 
utveckla friluftsområdet enligt slutrapport Billingen. 

 Att det görs en utredning gällande renoveringsbehovet och kostnader för 
Billingebadet samt ta fram en driftsbudget för detta. 

 Att undersöka möjligheter till externa finansiärer och eller privata aktörer. 

 Att det görs en extern och oberoende värdering av Billingebadet, Blå hallen och 
tillhörande markområde. 

 Att få svar på vad konsekvenserna blir om kommunen inte kan fullfölja sina 
åtaganden. 

   
Svar på motivering i kommunfullmäktiges beslut om återremiss  
 
Att beslutsunderlaget för Billingens fritidsområde kompletteras med beräknade 
investeringskostnader, driftskostnadskalkyler och personalbehov, samt att det görs en 
konsekvensanalys för vilken inverkan det har på övriga planerade investeringar i kommunen 
2017-2019.  
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Svar: Kommunstyrelsen har angivit att beräknade investeringskostnader uppgår till cirka 
150 miljoner kronor för de investeringar som avses i avsiktsförklaringen samt att 
driftskostnader beräknas uppgå till cirka 20 miljoner kronor inklusive kapitalkostnader, 
fastighetsdrift, personalkostnader och övriga verksamhetskostnader. Av dessa 20 miljoner 
kronor beräknas cirka 17 miljoner kronor vara fastighetsrelaterade kostnader och cirka 3 
miljoner kronor verksamhetsrelaterade kostnader inkluderat ökade intäkter.   
Då omfattande projekteringsarbete krävs för att framställa detaljerade ekonomiska kalkyler 
har beräkningar gjorts utifrån översiktliga antaganden. Avskrivningskostnader har beräknats 
med utgångspunkt enligt rådande redovisningsprinciper. Internränta har beräknats till nivå 
2,9 procent. På vedertaget sätt så bygger investeringsnivåer och driftskostnader på 
antaganden och bedömningar som ger en riktning hur investeringarna påverkar driftsbudget 
och kommunens kassaflöde. Investeringsprocessen som föregår beslut om Strategisk plan 
med budget hanterar kontinuerligt olika investeringsbehov. Detaljprojektering av 
investeringsobjekt sker efter att kommunfullmäktige beslutat om investeringen och dess 
utbetalningsplan i Strategisk plan med budget. Uppföljning av samtliga pågående 
investeringsobjekt sker kontinuerligt och justeringar skrivs fram för beslut om strategisk 
plan med budget alternativt reviderad budget. 
   
Alliansen kommer föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med tjänstemännens 
underlag gällande investeringar för åren 2017-2019. Det innebär att framtidssatsningen på 
Billingen inte skapar någon undanträngningseffekt för övriga planerade investeringar. 
Kommunen har en god soliditet och är finansiellt väl rustad för en ökad belåningsgrad.  
 

 Att det tas fram en långsiktig inriktning, plan och kostnadskalkyl för isytan 

Svar: Isytan på Billingen är viktig för området. I avsiktsförklaringen finns inte Skövde 
Bandyförening med som en avtalspart. Utveckling av isytan kommer hanteras som ett 
eget ärende. Skövde Bandyförening och alla andra föreningar på Billingen är viktiga 
aktörer för en fortsatt utveckling av fritidsområdet.  
 
 Att det görs en kostnadskalkyl för nödvändiga infrastrukturinvesteringar i syfte att 

utveckla friluftsområdet enligt slutrapport Billingen. 

Svar: Detaljplanearbete måste påbörjas som vägleder och ger underlag gällande behov 
av infrastrukturinvesteringar, som till delar kommer hanteras genom exploateringsavtal.  

 
 Att det görs en utredning gällande renoveringsbehovet och kostnader för 

Billingebadet samt ta fram en driftsbudget för detta. 

Svar: Bedömningen är att investeringsnivån beräknas uppgå till cirka 4-5 miljoner 
kronor. Det innefattar både underhålls- och standardmässiga investeringsåtgärder.  

 
 Att undersöka möjligheter till externa finansiärer och eller privata aktörer. 

Svar: Målet med framtidssatsningen på Billingen Skövde är att starta igång ett 
långsiktigt arbete för att utveckla området till att bli ett av södra och västra Sveriges mest 
besökta besöksmål, sommar som vinter. För att nå dit krävs både offentligt och privat 
kapital. Uppgörelsen innebär båda delar. En privat aktör investerar cirka 200 miljoner 
kronor i området. Ambition finns att fortsatt uppmuntra samarbete och samverkan, både 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige  2016-05-17 9(26) 
 

   

verksamhetsmässigt men även finansiellt, mellan olika organisationer, näringsliv, 
föreningar, kommun och region för att utveckla Billingen Skövde. 
 
 Att det görs en extern och oberoende värdering av Billingebadet, Blå hallen och 

tillhörande markområde. 

Svar: För att så långt möjligt säkerställa ärendet ur ett rättsligt perspektiv gällande 
satsningen på fritidsområdet inklusive förvärv av fastighet med tillhörande markområde 
har kommunen vänt sig till Olle Lundin, professor i förvaltningsrätt vid Uppsala 
universitet, för ett utlåtande. Olle Lundin resonerar i rättsutlåtandet kring frågan om 
värdering och skriver bland annat följande; 

 
”Fastighetsförvärvet på 45 Mkr innebär att kommunen förvärvar en fastighet jämte mark 

som är av central betydelse för genomförandet av planen. Köpeskillingen avser 
Fastigheten samt indirekt genom betalningsmodellen även tillgång till en ny 
kongresshall i kommunen. Tillgången till en ny kongresshall i kommunen är väsentligt 
för kommunen. Att uppskatta det ekonomiska värdet är dock svårt. Om kommunen 
uppfört kongresshallen i egen regi så hade det sannolikt överstigit köpeskillingen.  
 
Att sätta ett marknadsvärde på en fastighet som ska förvärvas, ur ett köparperspektiv, är i 
princip omöjligt. Eftersom det bara finns en fastighet som kan fylla de kommunala 
syftena så blir i princip marknadsvärdet det som säljaren begär. Det är också 
förklaringen till att fastighetsförvärv inte omfattas av upphandlingsreglerna. Fastigheter 
uppträder i princip inte på en marknad då de i normalfallet är unika.  

 
Planen ska ses som en helhet. Fastighetsförvärvet kan inte bedömas isolerat. Hela planen 
ska således beaktas. En samlad bedömning av planen visar inget som tyder på att 
kommunen i något avseende ger otillbörligt stöd till de privata parterna”1 

 
En värdering av en kommersiell fastighet tar också sin utgångspunkt i det bedömda 
kommersiella värdet av framtida hyresintäkter vilket inte är gångbart i denna typ av 
fastighetsförvärv. 

 

 Att få svar på vad konsekvenserna blir om kommunen inte kan fullfölja sina 
åtaganden. 

Svar: Tidplaner kommer att fastställas under hösten i samband med projektering. Det 
kommer finnas en inbyggd växelverkan som innebär att i det fall kommunen inte 
uppfyller sina åtaganden så kan motpart innehålla sina prestationer vilket även 
innebär att om motparten inte uppfyller sina åtaganden är inte heller kommunen 
förpliktigad och kan därmed innehålla sina prestationer.  
 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen har i § 52/16 föreslagit Kommunfullmäktige att besluta följande:  
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna avsiktsförklaring mellan Skövde kommun och 
Host Billingehus i Skövde AB samt Tribe Hotel Billingehus AB enligt förslag.  
 

                                                 
1 Rättsutlåtande av Olle Lundin, professor i förvaltningsrätt vid Uppsala universitet. Sid. 9-10. KS2016.0113. 
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Kommunfullmäktige beslutar att avsätta 150 miljoner kronor under åren 2017-2019 i 
Billingens fritidsområde. Investeringarna i området ska ske med utgångspunkt i 
avsiktsförklaringen vilket bland annat innebär förvärv av Blå hallen samt friluftsbad med 
tillhörande markområde om cirka 30 350m2 samt: 
 

 Renovering av utomhusbad  
 Utbyggnad av Billingebacken inklusive stollift  
 Utbyggnad av konstsnöspår  
 Tillskapande av Vasaloppscenter  

 
Projekteringsstart för samtliga punkter ovan ska ske under tredje kvartalet 2016.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att fullfölja avsikterna i avsiktsförklaringen och ingå 
samarbetsavtal, överlåtelseavtal samt driftsavtal.  
 
Förvärv av Blå hallen och friluftsbad med tillhörande markområde ska regleras 
likvidmässigt enligt den betalningsmodell som anges i avsiktsförklaringen vilket innebär att 
kommunens betalning av köpeskillingen för förvärvet ska ske kontant med 5 miljoner 
kronor vid förvärvsavtalets undertecknande, 5 miljoner kronor per tillträdesdagen och 
resterande belopp 35 miljoner kronor genom upprättad säljarrevers. Betalning enligt 
reversen ska ske med 15 miljoner kronor vid byggstart av ny kongresshall och resterande 20 
miljoner kronor vid godkänd slutbesiktning.  
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda förutsättningar för Blå 
hallens användningsområde. Utredningen ska belysa olika alternativa möjligheter kopplat 
till områdets utveckling och som stärker olika verksamhetsområden. Uppdraget ska 
redovisas senast 31 oktober 2016. 
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att inom ramen för Strategisk plan 
med budget 2017-2019 inkludera beskrivna investeringar och driftskostnader. 
 
Kommunstyrelsen har med anledning av kommunfullmäktiges beslut om återremiss § 47/16 
bemött motivering av återremissen ovan och anser därmed att ärendet ska behandlas av 
kommunfullmäktige på nytt. 
 
 
Handlingar 
Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde, svar på återremiss 
Bilaga 1. Billingens historia och vision för framtiden 
Bilaga 2. Avsiktsförklaring Host Tribe Skövde kommun 
Bilaga 3. Rättsutlåtande avsiktsförklaring Olle Lundin 
Bilaga 4. WSP Effektberäkningar Skövde 
Yrkande på återremiss med motivering från socialdemokraterna 
KS § 52/16 Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde 
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Delges 
Host Billingehus i Skövde AB 
Tribe Hotel Billingehus AB 
Sektor samhällsbyggnad 
Sektor service 
Sektor medborgare och samhällsutveckling 
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KF § 58/16  
Medborgarförslag omformning av Lundenvägen i Skövde tätort 
KS2015.0483 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-01-27 12/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-04-04 57/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 57/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anse följande delar i medborgarförslaget som besvarat: 

 Ny gc-väg längs Lundenvägen. 
 Asfaltera grusad gångväg. 

 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå följande delar av medborgarförslaget:  

 Flytta återvinningsstationen till Convallaria 4. 
 Parkering längs Lundenvägen. 

 
Yrkande 
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Förslagsställaren Sebastian Eriksson presenterar sitt förslag. 
 
Bakgrund 
Förslagsställarna Sebastian Eriksson och Annica Westman har i ett medborgarförslag 
föreslagit ett flertal förändringar i anslutning till Lundenvägen. 
 

 Parkering längs Lundenvägen, bifalls inte. 
 Ny gc-väg längs Lundenvägen, planeras att utföras 2017. 
 Flytta återvinningsstationen till Convallaria 4, inte så troligt. Istället 

förändras/förbättras befintlig station i samband med byggnation av gc-väg. 
 Asfaltera grusad gångväg, utförs 2016. 

 
Förslagsställarna Sebastian Eriksson och Annica Westman har gemensamt inkommit med ett 
medborgarförslag om förändring av Lundenvägen. Förslaget innehåller flera delar, men har 
konkretiserats i fyra punkter. Sektor samhällsbyggnads förslag till bemötande redovisas i 
kursiv stil intill respektive punkt. 
 

 Parkeringsförbudet hävs från blivande Gengåvan och österut för att möjliggöra att 
föreningarna och dess besökare får mer parkeringsplatser tillgängliga. 
Att tillåta längsgående parkering längs Lundenvägen bedöms inte som en lämplig 
åtgärd. Området är byggt enligt den princip med utifrånmatning av trafik som gällde 
vid tiden för områdets uppbyggnad. Gång- och cykeltrafikanter gavs utrymme att 
röra sig inom området, fritt från biltrafik. Det finns därmed inga naturliga 
gångvägar från en eventuell parkering vid matargatan till själva bostadsområdena 
och heller inte någon gångbana längs Lundenvägens västra sida. Föreningarna 
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borde om behov finns kunna ordna fler parkeringsplatser inne på sina respektive 
fastigheter. 
 

 Ny gång- och cykelväg anläggs längs Lundenvägens östra sida. 
Förslagsställarna pekar här på en felande länk i Skövdes gc-vägnät. Det är fullt  
rimligt att komplettera nätet med den efterfrågade sträckningen. De åtgärder inom 
gc-nätet som ryms i budgeten för 2016 är redan planerade, men en ny gc-väg längs 
Lundenvägen föreslås läggas in i planeringen att utföras 2017. 

 
 Flytta återvinningsstationen som ligger öster om Lundenvägen till den fastighet där 

Gengåvan kommer att bedriva sin verksamhet. 
Placeringen av återvinningsstationer sker i dialog mellan Förpacknings- och 
Tidningsinsamlingen (FTI) som är det företag som driver stationerna och  
kommunen. I det fall stationer läggs inne på privat fastighet sker det efter en 
överenskommelse mellan FTI och fastighetsägaren. Skövde kommun kan uppmana 
FTI att kontakta fastighetsägaren till Convallaria 4, men bedömningen är att denne 
inte kommer att vara positiva till att släppa yta till en återvinningsstation. I samband 
med projekteringen av ny gång- och cykelväg kommer däremot även 
återvinningsstationes infart och utformning att ses över och förbättras. 

 
 Asfaltera den grusade cykelvägen mellan Lundenvägen och Lupinvägen samt 

motverka biltrafik på cykelvägen under järnvägen. 
Asfaltering av gångvägen är en rimlig åtgärd, vilken kan utföras redan 2016.  
Eventuella åtgärder för att förhindra eventuell biltrafik i gc-tunneln under järnvägen 
tas i beaktande i samband med projekteringen av den nya gc-vägen längs 
Lundenvägen. 

 
Handlingar 
Medborgarförslag omformning av Lundenvägen i Skövde tätort 
 
Delges 
Sektor 
Förslagsställarna 
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KF § 59/16  
Motion angående HBTQ-certifiering 
KS2015.0413 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott  2016-02-08 9/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-04-04 62/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 58/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att: 

- Nyeports verksamhetsområde, inom fritidsavdelningen och sektor  
medborgare och samhällsutveckling, genomgår certifieringen och utgör  
pilotprojekt. 

- Pilotprojektet ska utvärderas avseende metod och effekter samt övriga erfarenheter, 
innan nya beslut fattas.  

- I samband med revidering av för området relevanta styrdokument, ska dessa 
uppdateras med skrivningar kring diskrimineringsgrunderna sexuell läggning och 
könsidentitet eller uttryck.  

- Finansiering av pilotprojektets certifiering sker genom kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott. 

- I övrigt anses motionen besvarad. 
 

Reservation 
Ledamöterna för Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sina egna förslag. 
 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Linus Sjöholm (S) och Gabryjel Blom (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut.  
 
Marianne Gustafsson (KD) och Mikael Clarke (SD) yrkar bifall till första att-satsen i 
motionen och avslag av motionen i övriga delar.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på yrkandena enligt nedan, vilket kommunfullmäktige 
godkänner.  
 
Först ställer ordföranden proposition på första att-satsen i motionen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Därefter ställer ordföranden proposition på övriga att-satser i motionen varvid 
kommunstyrelsens förslag till beslut ställs mot Marianne Gustafssons (KD) och Mikael 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige  2016-05-17 15(26) 
 

   

Clarkes (SD) yrkande om avslag och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Bakgrund 
Socialdemokratiska fullmäktigegruppen föreslår HBTQ-certifiering av Skövde kommuns 
verksamheter och att arbetet startar med en certifiering av HR-enheten inom sektor styrning 
och verksamhetsstöd. Dessutom föreslår motionen en översyn av relevanta styrdokument så 
att de också innehåller skrivningar om diskrimineringsgrunderna sexuell läggning och 
könsidentitet eller uttryck. HBTQ står för Homo, Bi, Trans och Queer. 
 
En HBTQ-certifiering av kommunens verksamheter syftar till att ge verksamheter och 
därmed personal ökade kunskaper och möjligheter att förstå och agera på ett inkluderande 
och hälsobefrämjande sätt. 
 
Certifiering genomförs endast av RFSL (Riksförbundet för homosexuellas, bisexuellas, 
transpersoners och queeras rättigheter). Den gäller i tre år och behöver därefter uppdateras. 
Den bygger på fyra utbildningstillfällen och genomförs under ca 6 månader. Certifiering 
gäller verksamheter och inte personer. 
 
En certifiering är i ett första led framförallt viktig i verksamheter som möter invånarna. 
Därför är det ofta mottagningar av olika slag som utifrån bemötandeaspekten certifieras 
alternativt diplomeras.  
 
Diplomeringsutbildning är en enklare form som ges av bl.a. Västra Götalandsregionen men 
enbart till verksamheter som bedriver vård.  
Att alltid arbeta för alla människors lika rätt och bekämpa diskriminering är en viktig 
utgångspunkt i den kommunala verksamheten. Det handlar om bemötandet och kvaliteten i 
den service vi ger som kommun men också om anställdas arbetsförhållanden.  
 
Utifrån informationen ovan kan det vara mer lämpligt att en verksamhet som vänder sig till 
medborgare och som är engagerad inom området, genomför certifiering som pilotprojekt. En 
sådan verksamhet är Nyeports verksamhetsområde. Lämpligt är att HR-partner för sektor 
medborgare och samhällsutveckling deltar i utbildningen. 
 
Kostnaden för en certifiering av en grupp på 25-30 personer är ca 104 000 kr. Förslaget är 
att kommunstyrelsens arbetsgivarutskott finansierar denna första certifiering. 
 
Handlingar 
Yttrande över motion angående HBTQ-certifiering - TU 
Motion 2015-09-29 
 
Delges 
Sektorschef medborgare och samhällsutveckling 
Chef fritidsavdelningen, sektor medborgare och samhällsutveckling 
Kommundirektör 
Personalchef sektor styrning och verksamhetsstöd 
Motionären 
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KF § 60/16  
Motion angående inrättande av ett utvecklingsbidrag för ett grönare 
Skövde 
KS2014.0477 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-09 35/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-04-04 58/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 59/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Helena Dahlström (S), Elisabeth Gustavsson (MP) och Amanda Nordell (MP) yrkar bifall 
till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 
Helena Dahlström (S) och Anita Löfgren (S) har för socialdemokraternas kommunfull-
mäktigegrupp lämnat in en motion angående inrättande av ett utvecklingsbidrag för ett 
grönare Skövde. Tanken är att stödja projekt som utvecklar stadens allmänna platser och är 
till gagn för alla Skövdebor. Inriktningen är bred, det kan handla om allt från att sköta en 
plats lite mer än vad kommunen gör, till biodling, guidade turer, odlingslotter m.m. 
Föreningar med projektidéer som får fler att vistas i stadens parker och grönområden ska 
kunna söka utvecklingsbidraget. Kravet är att projektet ska stämma överens med 
kommunens mål och det ska också sammanfalla eller komplettera parkförvaltningens 
verksamheter, samt bidra till en göranare, vackrare och tryggare stad.  
 
I motionen föreslås att: 
Ett utvecklingsbidrag på 50 000 kr årligen instiftas för ett Grönare Skövde 
 
Motionen har skickats på remiss till sektor samhällsbyggnad. Beredning samhällsbyggnad 
har föreslagit avslag på motionen.  
 
Natur- och miljöenheten under sektor samhällsbyggnad som ansvarar för kommunens gröna 
miljöer ser positivt på motionen, dock behöver oklarheter och frågeställningar utredas 
gällande kriterier, prioriteringar av sökta projekt, riktlinjer för handläggning, handläggning 
och öronmärkta pengar i budget. I budget bör även utöver 50 000 kronor i projektpengar 
finnas med resurser för administration. 
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Handlingar 
Yttrande beredning samhällsbyggnad 2015-11-12 
Motion 2014-11-21 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad 
Motionärerna 
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KF § 61/16  
Motion angående skötsel av kommunens marker 
KS2015.0272 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-04-06 62/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-05-02 91/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 60/16 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att motionen är besvarad. 
 
Yrkande 
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Yttranden 
Torbjörn Bergman (M) och Amanda Nordell (MP) yttrar sig utan eget yrkande. 
 
Bakgrund 
Peter Sögaard (MP) och Amanda Nordell (MP) har för Miljöpartiet lämnat in en motion 
angående skötsel av kommunens marker som gynnar biologisk mångfald.  
 
I motionen föreslås att: 

 Kommunens jordbruksmark när det gäller åkermark arrenderas ut med företräde för 
ekologisk produktion och då speciell till jordbrukare vilken ämnar odla grönsaker.  

 Kommunens jordbruksmark när det gäller betesmark arrenderas ut till jordbrukare 
som ämnar sköta marken så att den kan uppfylla villkoren för särskild skötsel. Det 
innebär att den biologiska mångfalden gynnas på de markerna.  

 Kommunens skogsmark sköts efter principen för adaptivt skogsbruk. Det innebär 
bland annat att trakthyggesbruket (kalhyggen) förbjuds. Vid ett uttag ur skogen ska 
områden undantas som har eller där strukturen är sådan att rödlistade arter kan 
förväntas leva.  

 Kommunens betes- och skogsmark inventeras för att i första hand identifiera 
rödlistade arter och i andra hand naturvårdsintressanta arter och strukturer där sådana 
kan finnas. Inventeringen sker självklart innan en avverkning påbörjas.  

 Kommunens naturmark inom planbelagt område inventeras för att koncentrera 
bevarande åtgärderna till rätt områden.  
 

Motionen har skickats på remiss till sektor samhällsbyggnad. 
Beredningen samhällsbyggnad har föreslagit kommunfullmäktige att motionen ska anses 
besvarad.  
 
Förslaget om att satsa på ekologisk odling är eftersträvansvärt, men bör inte vara ett absolut 
krav, i vart fall inte innan man har säkerställt och förvissat sig om att det är praktiskt möjligt 
hos de potentiella arrendatorerna, då en ekologisk odling exempelvis fordrar en specifik 
hantering och lagring.  
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Övriga delar av motionen gällande kommunens marker anses besvarad.  
Att under nyskrivning och förändring av betesarrenden skriva mer tydligt kring skötseln för 
att höja/bevara hög biologisk mångfald är ett bra förslag. Denna möjlighet finns redan idag 
och är något som är planerat. 
 
I dagsläget är Skövde kommuns egen skog FSC® -certifierad enligt FSC-C006219 och sköts 
enligt en så kallad Grön skogsbruksplan. Skövde kommun ska bedriva ett hållbart skogsbruk 
där hänsyn tas till naturvärden och där man skapar och sköter områden för friluftsliv och 
rekreation. I tätortsnära skog är dessa sociala värden särskilt angeläget. I Billingens 
sluttningszoner och på Nordbillingens kalkplatå är det extra viktigt med stor hänsyn. 
Skogsbruk som främjar ädellövträd är också prioriterat. 
 
Det finns redan idag en sammanställning av objekt med höga naturvärden i "Naturvårds-
program för Skövde kommun" från 1998. Denna rapport baseras på ett stort underlag och är 
i förhållande till andra kommuners naturvårdsprogram mycket gedigen. Utöver natur-
vårdsprogrammet utförs kontinuerligt inventeringar i t.ex. skogs- och betesmark som 
underlag vid planerade exploateringar och avverkningar.  
 
En grönstrukturplan och trädplan skulle kunna fungera som beslutsunderlag för stads-
utveckling, både i tidiga skeden samt i planering för investeringar och skötsel av gröna 
områden på kommunal mark. I dagsläget finns inget beslut om att ta fram ovan nämnda 
planer men enhet Natur & Miljö ställer sig fortsatt positiv till framtagande av planerna.  
 
Handlingar 
Yttrande från beredning samhällsbyggnad 2016-02-18 
Motion 2015-05-25 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad                                
Motionären 
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KF § 62/16  
Motion om att ta fram en trädplan för Skövde tätort 
KS2015.0455 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-04-20 72/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-05-02 93/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 61/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

Yrkanden 
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Elisabeth Gustavsson (MP) yrkar bifall kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 
Miljöpartiet de Gröna har genom Elisabeth Gustavsson (MP) i en motion föreslagit att Sektor 
samhällsbyggnad ges i uppdrag att ta fram en trädplan för Skövde tätort. Syftet med planen är att 
bevara och skydda träden i tätorten och de värden som följer med dem. 

Behovet av en trädplan för Skövde tätort är stort. För att Sektor samhällsbyggnad, Trafik- och 
gatuenheten, ska klara uppdraget krävs 350 000 kr som tas inom befintlig ram.  

Skövde är en trädrik grön stad. Närhet till natur och grönska är den kvalité som Skövde 
kommuns invånare uppskattar mest i sin boendemiljö enligt medborgarenkäter. Kommunen 
har en skyldighet att förvalta denna tillgång på bästa möjliga sätt. En trädplan är ett 
värdefullt redskap för att få en långsiktigt hållbar förvaltning av stadens trädbestånd.  

I Skövde kommuns översiktsplan ÖP 2025, antagen 2012, tar flera av de strategiska målen 
upp betydelsen av stadens grönska. Närheten till grönska, attraktiva naturområden och 
naturreservat är en av Skövdes starkaste tillgångar för att skapa attraktiva boendemiljöer. 
Grönområdena måste förvaltas, vårdas och vidareutvecklas på ett sådant sätt att Skövdes 
karaktär bevaras och förstärks. De strategiska målen lyfter också vikten av att stärka 
hälsofrämjande livsmiljöer, kulturhistoriskt värdefulla miljöer och mål för att minskade 
utsläpp av växthusgaser. Som motionären skriver så är träden viktiga leverantörer av 
ekosystemtjänster för att uppnå dessa mål.  

Skövde växer snabbt och trycket är därför hårt på stadens grönska. Befintliga 
bebyggelseområden förtätas och kompletteras samtidigt som nya området exploateras. 
Därtill kontaktas parkansvariga närmast dagligen av medborgare som önskar ta ner träd av 
olika anledningar.  

Trädens och grönytornas värden bedöms idag i varje enskilt fall utan att det finns ett 
planeringsredskap att lyfta dess värden i ett större perspektiv, då Skövde kommun idag 
saknar en trädplan för tätortens grönska. Utan detta redskap är det svårt att få en helhetsbild 
över vad vi har för värden i stadens träd, vilka hänsyn som behöver tas och vilka åtgärder 
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som är nödvändiga för att vidmakthålla stadens grönska. Trädplanen kan bli ett användbart 
redskap i arbetet med stadens grönstruktur i enlighet med ÖP 2025. 

Översiktsplanen säger också att ett kompensationssystem bör utarbetas för att kunna behålla 
en balans mellan grönytor och hårdgjorda ytor. Kompensationssystemet bör även beskriva 
åtgärder för enskilda träd. En förutsättning för att kunna ta fram ett sådant system är att vi 
har en aktuell trädplan som analyserar såväl befintliga värden hos stadsträden som lämpliga 
ytor för nyplantering.  

Motionären lyfter särskilt trädens ekonomiska värden. Om rätt parametrar lyfts in i arbetet 
med trädplanen så finns idag ett flertal modeller att räkna fram trädens ekonomiska värden.  

Det är viktigt att kommunen gör en grundlig behovsanalys av önskvärda 
användningsområden för informationen i trädplanen innan inventeringen påbörjas. En 
trädplan ska kunna vara ett redskap att göra rätt prioriteringar och koordinering av åtgärder 
som rör träden och deras livsmiljö. I trädplanen önskar förvaltningen samla mål, strategier 
kring till exempel artspridning, trädsjukdomar, riktlinjer att beakta i planering och praktik. 
Rätt utformad blir planen en vägledning för att nå maximalt resursutnyttjande av 
ekosystemtjänster men också ett stöd för att göra välavvägda insatser rörande till exempel 
potentiella riskträd och träd med hög biodiversitet. 

Idag är de flesta solitärträd i tätorterna inmätta men inte ålders- och statusbedömda. Att göra 
trädinventeringen och analyser kräver därför en större sammanhållen arbetsinsats. Sektor 
Samhällsbyggnad gör bedömningen att det kommer att kosta cirka 350 000 kronor att ta 
fram en trädplan för tätorten. Därtill måste förvaltningen säkerställa att det finns resurser att 
hålla trädplanen aktuell.  

Handlingar 
Motion om att ta fram en trädplan för Skövde tätort, yttrande 
Motion om att ta fram en trädplan för Skövde tätort (MP) 
 
Delges 
Beredning samhällsbyggnad                              
Motionären 
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KF § 63/16  
Motion om en vegetarisk dag per vecka i Skövde 
KS2014.0476 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-04-06 61/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-05-02 89/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 62/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
 
Yrkanden 
Torbjörn Bergman (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Carlos Bobadilla (V) och Janette Leinonen (MP) yrkar bifall till motionen. 
 
Yttrande 
Per Johansson (S), Anna Bergman (M) och Johan Ask (S) yttrar sig utan eget yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 
Jasmin Vizlin (MP) har för Miljöpartiet lämnat in en motion om en vegetarisk dag per vecka 
i Skövde. Han skriver att vi behöver se till att barn och pensionärer får ett friskare och längre 
liv samtidigt som vi löser klimatproblem. 
I motionen föreslås att: 

 Skövde kommun beslutar att införa en vegetarisk dag i veckan som ett projekt på ett 
år och därefter utvärdera resultat utifrån hälso-, ekonomiskt- och klimatperspektiv 
samt medborgarnas egen upplevelse av densamma.  

 Arbeta för att sprida information och kunskap hos medborgare om varför det är 
viktigt att tänka inte enbart på hur planeten mår om 30 år utan även hur våra 
medborgare mår om 30 år.  

 
Motionen har skickats på remiss till sektor samhällsbyggnad och servicenämnden. 
 
Servicenämnden har föreslagit avslag på motionen med hänvisning till att det arbetas aktivt 
med frågan fastän ur ett annat perspektiv än vad Miljöpartiet föreslår i motionen. 
Måltidsavdelningen anser att det är viktigt att ur ett helhetsperspektiv arbeta med klimat- 
och miljöfrågan. De har börjat med att sortera matavfall i förskolor, alla förskolor serverar 
vegetarisk lunch minst två gånger per månad och hälften av grund- och gymnasieskolorna 
serverar ett vegetariskt alternativ varje dag. Övriga skolor och äldreomsorgen serverar 
vegetariskt drygt två gånger per månad. Måltidspersonalen utbildas i klimatsmart mat.  
 
Sektor samhällsbyggnad (SSB) har föreslagit avslag på motionen. 
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Sektor samhällsbyggnad har kommunicerat frågan med måltidsavdelningen sektor service då 
de arbetar målmedvetet med klimat- och miljöfrågan. Måltidsavdelningen arbetar aktivt med 
att minska köttkonsumtionen. Måltidsavdelningen valt att arbeta med att minska andelen 
kött i de rätter de tillagar, de ökar andelen rotfrukter och baljväxter. I våra interna miljömål 
för 2015 har vi som ambition att minska vår köttkonsumtion med 10 %. 
Detta mäts genom kontroll av inköpt volym per kvartal. Personalen är engagerad och kunnig 
och kan på ett pedagogiskt sätt fortsätta att informera hur man arbetar med miljö, klimat och 
hälsofrågor vad gäller den offentliga maten. Det är viktigt att fortsätta fortbilda och 
inspirera. Under våren 2015 har det genomförts två utbildningar för all måltidspersonal i 
klimatsmart mat.  
 
Handlingar 
Yttrande servicenämnden 2015-12-17, § 92 
Yttrande beredning samhällsbyggnad 2016-02-10 
Motion 2014-11-20 
 
Delges 
Sektor samhällsbyggnad 
Sektor service 
Motionären 
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KF § 64/16  
Motion om att tillgängliggöra Havstenasjön för rekreation och 
naturupplevelser för alla 
KS2015.0456 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-03-09 38/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-04-04 61/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-05-17 63/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses besvarad. 
 
Yrkanden 
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Elisabeth Gustavsson (MP) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 
Elisabeth Gustavsson (MP) har för Miljöpartiet lämnat in en motion om att tillgängliggöra 
Havstenasjön för rekreation och naturupplevelser för alla. Områdets tillgänglighet skulle 
kunna förbättras genom enkla medel som nya informationsskyltar, fler bänkar och bord, 
röjning etc. Hon hänvisar till Skövdes Handikappolitiska program ”Kommunen ska göra den 

fysiska miljön tillgänglig oavsett vilka och hur stora funktionsnedsättningar människor har” 

samt ”Kommunen ska vidta åtgärder för att tillförsäkra människor med funktionsnedsättning 
samma möjligheter till rekreation och idrott som andra”. Hon hänvisar också till 

Översiktsplan 2025 ”Närheten till naturen berikar och ska erbjuda möjlighet till rekreation 

och ett hälsosamt liv”.  
 
I motionen föreslås att: 
Området kring Havstenasjön görs mer tillgänglig för rekreation och naturupplevelser för alla 
 
Motionen har skickats på remiss till sektor samhällsbyggnad och kultur- och fritidsnämnden.  
Beredning samhällsbyggnad har föreslagit att motionen ska anses besvarad. Områdena kring 
sjön sköts i dagsläget som parkmark eller naturmark. Östra delarna slås som långgräs och 
västra delarna består som sagt främst av sumpskogar. Det som i dagsläget är planerat är att 
placera bänk och informationsskylt i områdets nordöstra del där utsikt finns över sjön. 
Vidare utreds hur en del av de öppna ytorna i väst skulle kunna skötas för att tillgängliggöra 
området mer. Sumpskogarna i sydväst är lämnade till i princip fri utveckling, alltså mer 
orört. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har avstått från att yttra sig då Havstenasjön inte tillhör kultur- 
och fritidsnämndens verksamhetsområde.  
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige  2016-05-17 25(26) 
 

   

Handlingar 
Yttrande kultur- och fritidsnämnden 2016-02-02, § 2 
Yttrande beredning samhällsbyggnad 2016-02-12 
Motion 2015-10-26 
 
Delges 
Kultur- och fritidsnämnden 
Sektor samhällsbyggnad 
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Avslutning 
 
Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar alla närvarande och avslutar dagens 
sammanträde.  
 
Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 23 maj 2016 kl. 18:00. 
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